

consultation with France as the Administering Authority concerned,⁵⁵

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

887th meeting,
25 March 1958.

1840 (XXI). Petition from Messrs. Philippe Ebongue and Thomas Tongue (T/PET.5/842 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Messrs. Philippe Ebongue and Thomas Tongue concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁵⁶

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

884th meeting,
14 March 1958.

1841 (XXI). Petition from Mrs. Julienne Pauline Ngo Nogha Batind (T/PET.5/855)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mrs. Julienne Pauline Ngo Nogha Batind concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁵⁷

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular that, with regard to the alleged burning of her four huts, she can bring this complaint either to the local administrative authority or to the local courts;

2. *Further draws the attention* of the petitioner to the statement of the special representative that on two occasions she has failed to comply with the requests of the local administrative authority to appear before it to explain her case.

884th meeting,
14 March 1958.

1842 (XXI). Petition from Mr. Joseph Biti (T/PET.5/861)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Joseph Biti concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁵⁸

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative;

2. *Requests* the Administering Authority to continue its efforts to assist the petitioner to find suitable employment.

884th meeting,
14 March 1958.

d'autres, concernant le Cameroun sous administration française⁵⁵,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

887ème séance,
25 mars 1958.

1840 (XXI). Pétition de MM. Philippe Ebongue et Thomas Tongue (T/PET.5/842 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de MM. Philippe Ebongue et Thomas Tongue, concernant le Cameroun sous administration française⁵⁶,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

884ème séance,
14 mars 1958.

1841 (XXI). Pétition de Mme Julienne Pauline Ngo Nogha Batind (T/PET.5/855)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de Mme Julienne Pauline Ngo Nogha Batind, concernant le Cameroun sous administration française⁵⁷,

1. *Appelle l'attention* de la pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment qu'en ce qui concerne l'incendie allégué de ses quatre cases elle peut déposer une plainte, soit auprès des autorités administratives locales, soit devant les tribunaux de la région;

2. *Appelle en outre l'attention* de la pétitionnaire sur la déclaration du représentant spécial selon laquelle, convoquée deux fois devant les autorités administratives locales pour expliquer sa pétition, elle ne s'est pas présentée.

884ème séance,
14 mars 1958.

1842 (XXI). Pétition de M. Joseph Biti (T/PET.5/861)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Joseph Biti, concernant le Cameroun sous administration française⁵⁸,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Demande* à l'Autorité administrante de continuer ses efforts pour aider le pétitionnaire à trouver un emploi approprié.

884ème séance,
14 mars 1958.

⁵⁵ See T/PET.5/825 and Add.1, T/OBS.5/116, T/L.830.

⁵⁶ See T/PET.5/842 and Add.1, T/OBS.5/84, T/L.818.

⁵⁷ See T/PET.5/855, T/OBS.5/100, T/L.818.

⁵⁸ See T/PET.5/861, T/OBS.5/85, T/L.818.

⁵⁵ Voir T/PET.5/825 et Add.1, T/OBS.5/116, T/L.830.

⁵⁶ Voir T/PET.5/842 et Add.1, T/OBS.5/84, T/L.818.

⁵⁷ Voir T/PET.5/855, T/OBS.5/100, T/L.818.

⁵⁸ Voir T/PET.5/861, T/OBS.5/85, T/L.818.